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درمکتب امام

جرم ما این است
جرم ما این بود که می خواستیم آزاد باشیم، می خواهیم خودمان زندگی خودمان 

را اداره کنیم و می خواهیم که در تحت قیمومت هیچ دولتی نباشــیم. برای این، 

همه کارها را دارند انجام می دهند. از آن طرف آن همه تبلیغات ]علیه ما]، از آن 

طرف این جنگ را ]...] به ما تحمیل کردند.
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سرویس سیاسی ـ
روزنامه شــرق در گزارشــی به اظهارات اخیر بهزاد نبوی درباره سهم خواهی اصلاح طلبان از دولت دوازدهم 
پرداخت و به نقل از وی نوشت: ما چاره ای جز حمایت از روحانی نداشتیم و حتی اگر او می گفت به هیچ یک از 
سیاست های شما پایبند نبوده و هیچ سهمی به شما نمی دهم کاری از دستمان بر نمی آمد و کاری جز حمایت 

از روحانی نمی شد انجام داد!
در مقدمه این گفت وگو آمده اســت: ]خبرنگار[ از او درباره انفعال اصلاح طلبان در مقابل روحاني مي پرسید. 
از اینکه در ائتلافي که بین اصلاحات و اعتدال شــکل گرفته، جریان اصلاحات منفعلانه ظاهر شــده است و این 
آغاز یک جدال بود در پایان نشستي که حزب »ندا« با حضور بهزاد نبوي ترتیب داده بود تا درباره جریان شناسي 

اصلاحات صحبت کند.

چارهایجزحمایتازروحانینداشتیم،هرکاریبخواهدمیتواندانجامدهد!
پاســخ بهزاد نبوی به ســؤال خبرنگار در نوع خود جالب توجه اســت. او می گوید »شما بر اساس فرضیاتي 
صحبت مي کنید که وجود ندارد...مگر در انتخابات ٩٢، ٩٤ و ٩٦ جنبش اصلاحي که در رأس آن شــوراي عالي 
سیاست گذاري اصلاح طلبان است، با روحاني وارد ائتلاف شده؟ یا خاتمي با روحاني در ازاي حمایت در انتخابات، 
شرط بیع گذاشته است؟ در هیچ کدام از این انتخابات، اصلاحات شرایط بیع براي حمایت نداشت بلکه اصلاح طلبان 
به تشخیص خودشان عمل کردند. نه اینکه با توافقي با روحاني وارد عمل شده باشند و حالا بگویند از آن توافق 

تخلفي صورت گرفته است.«
وی ادامه می دهد: »ما نه به خاطر اینکه بخشي از کابینه در اختیار اصلاحات باشد و نه به خاطر مزایا بلکه به 
خاطر مصلحت به جاي رئیسي به روحاني رأي دادیم... اینکه مي گویم اجرتان را ضایع نکنید، این است که شما 

که براي وزارت و پست نرفتید پشت روحاني. ما به خاطر منافع کشور از او حمایت کردیم.«
نبوی تلویحا از اجبار اصلاح طلبان در حمایت از روحانی سخن می گوید و ادامه می دهد: »اگر روحاني مي گفت 
حتي یک پست و یک امتیاز یا یک سیاست شما را اجرا نمي کنم، من اگر بودم ترجیحم این بود به روحاني رأي 
بدهیم. مي خواهم بگویم به همین دلیل کسي نرفت دنبال ائتلاف. بله، روحاني خیرالموجودین بود. اگر شما روحاني 
را انتخاب نمي کردید، مي خواســتید به چه کســي رأي بدهید. مرد و مردانه اگر روحاني با شرط هاي ما موافقت 

نمي کرد، ما چه مي خواستیم انجام دهیم؟«
ســهم خواهی اصلاح طلبان از روحانی مســئله ای نیست که بشود آن را انکار کرد، در روزها و ماه های گذشته 
بارها اصلاح طلبان سهم خود را مطالبه کرده اند. نبوی موضوعی را انکار می کند که چندی پیش در دیدار اعضای 
انجمن اندیشــه و قلم بر آن تأکید کرده بود. وی تصریح کرده بود که »متأســفانه این روزها اعتراضات به آقای 

روحانی ریشه در سهم خواهی ها دارد!«
وی گفته بود: »این روزها بدترین حرفی که من می شــنوم، این اســت که زحماتش را ما کشــیدیم، پست و 
مقامش به دیگران رســید. بزرگ و کوچک هم این حرف را می زنند. طرح این قبیل مطالب، در واقع ضایع کردن 
اجر کار عزیزان اســت. آیا حمایت از روحانی به امیدگرفتن پســت و مقام بود؟ یا اینکه انتخاب ایشان برای اداره 

کشور بهتر از رقبا تلقی می شد؟ متأسفانه این روزها اعتراضات به آقای روحانی ریشه در سهم خواهی ها دارد!«

تنفسمصنوعیبهجسدبرجام!
روزنامه آفتاب یزد در مطلبی نوشــت: »این روزها دلواپســان در پی زنده به گور کردن برجام هســتند. نق و 
ناله هایشــان هم برای همین اســت. آنان می خواهند برجام را زنده زنده در قبر نموده، فاتحه آن را نیز خوانده و 

مراسم ختم آن را هم خیلی سریع برگزار کنند.«
این روزنامه زنجیره ای در بخش دیگری از این مطلب نوشــت: »آنطور که باید و شــاید مردم از قبِل برجام 
منتفع نشده اند اما قاطبه آنان بر روی یک پرسش کلیدی و راه گشا متفق القول هستند؛ اگر توافق هسته ای نبود 
چه می شد؟ همین پرسش است که آنان را و حتی بسیاری از مسئولان را مجاب ساخته که به جای آنکه برجام 

را داخل قبر بیندازند و سنگی بر روی آن بگذارند تلاش نمایند تا حد امکان از آن سود ببرند.«
برجام آن قدر بی فایده و حتی پرضرر بوده که حتی بزک کنندگان آن هم به آن اعتراف کرده و در برابر این 
پرســش که »چرا برجام باعث لغو تحریم ها و بهتر شــدن شرایط نشد؟« به جای پاسخ سعی کرده اند با طرح این 
پرسش که »تصور کنید اگر برجام نبود چه می شد؟ »از برجام دفاع کرده و اینطور القا کنند که« اگر برجام فایده ای 

هم نداشته حداقل توانست از بدتر شدن شرایط جلوگیری کند!
در سال ٩٢ قرار بود مشکلات در ۱۰۰ روز اول حل شود، بعد از انتخابات قرار شد با توافق ژنو این مشکلات 
حل شود، بعد از توافق ژنو همه چیز به توافق لوزان گره خورد و بعد از لوزان قرار بود »فتح الفتوح برجام«! مشکلات 
را ریشه کن کند. بعد از آن نیز گفته شد در روز اجرای برجام-دی ماه ٩٤- مشکلی در کشور باقی نخواهد ماند و 
حالا که حدود ٢۱ ماه از اجرای برجام گذشته و دستاورد تقریبا هیچ، بیش از پیش نمایان شده، مدعیان اصلاحات 

همچنان مشغول تنفس مصنوعی به جسد برجام هستند.
گفتنی است روزنامه های زنجیره ای در طول مذاکرات هسته ای، برای تحت فشار قرار دادن نهادهای تصمیم گیر 
و همچنین ایجاد نگرانی در افکار عمومی، هشــدار می دادند. برای مثال ادعا می شد که هر روز تأخیر در رسیدن 
به توافق و اجرای آن بیش از ۱۰۰ میلیون دلار ضرر به کشور وارد می کند. بعدها مدیر مسئول روزنامه زنجیره ای 

شرق اذعان کرد که برای عبور از سد افکار عمومی، برجام را بزک کردیم.

سرمایههایاسرائیل،پایکارخدمتوانجاموظیفه!
روزنامه زنجیره ای بهار در گزارش تیتر یک خود با عنوان »موسم جدایی همسایه ها؟« با ذوق زدگی خاصی 
سفر حیدرالعبادی نخست وزیر عراق به عربستان را بهانه ای برای عقده گشایی علیه سیاست های اصولی کشورمان 
در حمایت از محور مقاومت در برابر تروریسم و حفظ ثبات و تمامیت ارضی کشورهای منطقه قرار داده و نوشت: 
»سفر حیدرالعبادی، نخست وزیر کشور عراق به عربستان سعودی و شرکت در نشست مشترک با رکس تیلرسون، 
وزیر امور خارجه آمریکا و عادل الجبیر، وزیر امور خارجه عربستان سعودی یک بار دیگر این پرسش را پیش روی 
ناظران عرصه سیاست و مسائل منطقه ای قرار داده است که آیا سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران نسبت 

به همسایگانش سیاستی مبتنی بر منافع ملی بوده است؟«
این روزنامه افراطی اصلاح طلب نوشــت: »در زمانی که معترضان به دولت ســوریه خواهان اصلاحاتی در این 
کشور به جهت عبور از شرایط بسته سیاسی بودند مسئولان کشورمان  ترجیح دادند که به جای کمک به وحدت 
ملی و آغاز مذاکرات میان معارضان غیر مسلح و دولت سوریه طرف بشار اسد بایستند و مسئولان وقت سیاست 
خارجی بر خلاف آنچه جامعه جهانی با توجه به روابط ایران و سوریه انتظار داشت گام مثبتی در روزهای ابتدایی 
بحران سوریه برنداشتند. برخی بر این اعتقادند که اگر نوع واکنش رژیم اسد به آنچه معترضان خواهان آن بودند 

نوع دیگری بود احتمال تقویت گروه های تروریستی همچون داعش و جبهه النصره کاهش می یافت.«
این روزنامه زنجیره ای در ادامه بدون اشــاره به بحران آفرینی غربی ها در خاورمیانه در کنار برخی کشــورهای 
مرتجع عربی با ایجاد، تجهیز و تسلیح گروهک های تروریستی در اطراف کشورمان، به طور تلویحی سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی و ناجی کشورهای منطقه از خطر اشغال توسط تروریست ها را به دخالت در سیاست خارجی متهم 
کرد و نوشت: »با نگاهی به اظهارنظرهای گاه و بیگاه مقامات دولتی شاهد آن هستیم که آنان برخی ناهماهنگی ها 
را بــه عنــوان یکی از دلایل عدم کارایی مورد نیاز برای تاثیرگــذاری بر تحولات منطقه می دانند. هنگامی که به 
ساختارهای تصمیم گیری در کشور به خصوص در حوزه سیاست خارجی نگاهی می اندازیم شاهد آن هستیم که 
این نکته مطرح شده از سوی مسئولان دولتی چندان هم بیراه و یا برای توجیه تراشی نیست و می توان به آنان حق 
داد که مسئولیت کامل تصمیم گیری ها را بر عهده نگرفته و بر این عقیده باشند که نمی توانند تمامی برنامه های 

خود در این بخش را به اجرا در بیاورند.«
این روزنامه که پس از بزک برجام و غالب کردن این خســارت محض به ملت در ازای نابودی دســتاوردهای 
ارزشمند هسته ای کشور، این بار مامور زمینه چینی برای تئوریزه کرده تسلیم به جای مقاومت و قربانی کردن توان 
دفاعی و اقتدار منطقه ای کشور است، در پایان کنار گذاشتن سایر نهادها )منظور سپاه( از پرونده هسته ای، کنار 
گذاشتن اصول اساسی انقلاب اسلامی در حمایت از جریان مقاومت اسلامی و در نهایت جایگزینی الگوی منطقه 

قدرتمند به جای قدرت منطقه ای را به عنوان »راهکار« حل مشکلات منطقه ای پیشنهاد داده است.
بدون تردید مقصود این جریان از بافتن چنین لاتائلاتی مقدمه چینی برای برجامیزه کردن توان موشــکی و 
اقتدار منطقه ای، نرمالیزاســیون انقلاب اســلامی و هضم و هدم آن در جهانی سازی است و نیز تلاش برای تغییر 
هویت انقلاب اسلامی )ترمیدور انقلاب( جریانی که حقیقتا سرمایه های آمریکا و اسرائیل در داخل ایران محسوب 

می شوند و پای کار خدمت و مصمم به انجام وظیفه است!

7گلزدیم3تاخوردیم
روزنامه ایران دیروز در یادداشتی به قلم محمدرضا باهنر ضمن وارد دانستن انتقاداتی به برجام، نوشت: »دشمنان 
ایران اسلامی همچنان که روی خوشی به پیشرفت های ایران نشان نخواهند داد، حتماً گوشه چشمی هم به دامن 
زدن به اختلافات داخلی دارند تا با اوج گرفتن این اختلافات بهتر به اهداف ضدایرانی خود برســند...بیراه نیست 
که ترامپ علاوه بر مسئله برجام ادعاهای واهی نیز نسبت به مسائل داخلی ایران دارد. حال در چنین شرایطی اگر 
جریان هایی در داخل کشــور نیز به بهانه انتقاد، در مســیر تخریب یکدیگر برآیند و به خصوص دولت را- که این 
روزها در مصاف دیپلماتیک با طرف های خارجی اســت- مستقیم یا به تلویح متهم به صفت های نادرست کنند، 

بدون تردید در جهت خدمت به مردم و منافع ملی گام برنداشته اند.«
در ادامه این یادداشت آمده است: »من از خیلی وقت پیش گفته ام که در بحث توافق هسته ای یک تیم خوب 
داشتیم که تلاش های زیادی کردند اما بیشتر از این زورشان نرسید. قرار بود ۱۰ گل بزنیم و هیچ گل نخوریم اما 

توانستیم هفت گل بزنیم و البته سه گل هم خوردیم.«
ایران همچنین نوشــت: »تندروی ها و برخی واکنش های هیجانی یا غرض ورزانه جناحی در این مقطع بدون 

تردید آب در آسیاب دشمن ریختن است.«
تخریب هر دولتی گرچه کنشی نسنجیده و نکوهیده و خلاف مصلحت و عقلانیت است اما آنچه از این نوشته 
بر می آید، ممنوعیت نقد به بهانه سوءاستفاده دشمن است. درحالی که آدرس صحیح گسترش خباثت های آمریکا را 
باید در جای دیگری جست. آنچه دشمن را در رسیدن به »اهداف ضدایرانی« تشجیع و تشویق می کند، گزاره های 
ضد امنیت ملی نظیر »خزانه خالی است«، »نه تنها خزانه است بلکه صندوق ها هم خالی است« و »آمریکا می تواند 
با یک بمب تمام سیســتم دفاعی ما را از کار بیندازد« اســت که اتفاقا از سوی رئیس جمهور و مسئولان بلندپایه 
دولت گفته شد آن وقت با تأکید بر عدم تخریب به بهانه نقد، انتقاد به دولت را زیر سؤال می برید؟! آنچه ترامپ را 
گستاخ تر کرد و آب به آسیاب دشمن ریخت، انفعال، وادادگی، عدم واکنش قاطعانه و مواضع آبکی مسئولان ارشد 
دولت روحانی بود. وقتی پاسخ به نقض برجام و تهدیدهای مکرر ترامپ به جای اجرای شروط ٢٩گانه، پیام توییتری 

و محکومیت لفظی می شود، بدیهی است که دشمن افزایش تهدید و فشار را در دستور کار خود قرار می دهد.
طرف مقابل در توافق هســته ای نــه تنها به تعهدات خود پایبند نبوده بلکه برجــام به اهرمی کارآمد برای 
زیاده خواهی و خباثت ورزی علیه ایران تبدیل شــده اســت، علاوه  بر این اروپا قصد فشار بر ایران بر سر توانمندی 
موشــکی و نقش آفرینی منطقه ای را دارد. در این شــرایط جای تأسف است که نویسنده محترم مدعی است که 
»توانستیم هفت گل بزنیم و البته سه گل هم خوردیم.« هفت گل زدیم که امروز با غول بیکاری و رکود مواجهیم 
و معاون اول رئیس جمهور بیکاری را ابرچالش کشور عنوان می کند؟ هفت گل زدیم که به تصریح ظریف حتی یک 
حساب بانکی هم در انگلیس نمی توانیم باز کنیم؟ این هفت گل کجاست که به گفته عراقچی تحریم  ها تنها روی 

کاغذ برداشته شده است و به تصریح سیف در توافق هسته ای تقریبا هیچ چیز عاید ایران نشده است؟

نماینده دموکرات کنگره آمریکا مدعی شد: 
باید با تحریم های جدید، دولت ایران را وادار 
کنیم تا درباره تمام مســائل مربوط به تعلیق 
توافق هسته ای  ناکارآمدی  از جمله  تحریم ها 

وارد گفت وگو شویم.
»برد شرمن« نماینده دموکرات کنگره آمریکا در 
نشستی در موسسه »هادسون« مدعی شد، کمپین 
اعمال تحریم هــای جدید علیه ایران می تواند دولت 
ایران را در برابر آمریکا به زانو درآورد و تهران را وادار 

کند تا برای لغو تحریم ها به واشنگتن التماس کند.
بنابر گزارش »واشنگتن اگزمینر«  شرمن در ادامه 
گفت: اگر ما به انــدازه کافی پیش برویم، آنها به ما 
التماس خواهند کرد که درباره تمام مســائل مربوط 
به تعلیق تحریم ها از جمله ناکارآمدی توافق هسته ای 

وارد گفت وگو شویم.
این قانونگذار ارشــد کنگره آمریکا گفته است: 
ما نیازمند حد نهایت تحریم ها هســتیم، حدنهایت 
اجرای محدودیت های هسته ای و حدنهایت حمایت 
بین المللی.بر اساس این گزارش، وی در عین حال از 
دولت »دونالد ترامپ«  رئیس جمهوری آمریکا خواست 
تا مانع از لغو برجام شــود تا مبــادا حمایت جامعه 

بین المللی در رابطه با توافق هسته ای را از دست بدهد.
به گزارش فارس، شــرمن افــزود: انجام چنین 
اقدامی باعث خواهد شد تا اروپا از تحریم های بیشتر ما 
حمایت نکند و بسیاری در جهان حتی خواهند گفت 
که در این شرایط ایران می تواند برنامه هسته ای خود 

را بدون محدودیت یا بازرسی از سر بگیرد.
نماینده دموکرات کنگره آمریکا همچنین گفت:  
ما می توانیم حد نهایت تحریم ها علیه ایران را وضع 
کنیم بدون آنکه حتی  اشــاره ای به توافق هسته ای 
داشته باشیم. ســپس می توانیم حمایت اروپا را نیز 

داشته باشیم.
همراهی کنگره و کاخ سفید

 اد رویس، رئیــس  کمیته امور خارجی مجلس 
نمایندگان آمریکا با بیان ادعاهای اثبات نشده درباره 
برنامه موشــکی و فعالیت های منطقه ای ایران گفت: 
کنگره و دولت بایستی برای مقابله با این تهدیدها با 

یکدیگر همکاری کنند.
 رویس، با  اشــاره به اقدام رئیس جمهور آمریکا 
برای تحریم سپاه پاســداران انقلاب اسلامی گفت: 
این بایســتی آغاز تلاش مبتنی بر همکاری ما برای 
افزایش فشار بر ایران باشد.رئیس  کمیته امور خارجی 

مجلس نمایندگان آمریکا تصریح کرد طرح پیشنهادی 
وی برای تحریم حزب الله لبنان و برنامه موشکی ایران 
هفته جاری برای رأی گیری به صحن علنی این مجلس 

آورده خواهد شد.
حفظ برجام

»اولی هاینونن« معاون سابق آژانس بین المللی 
انرژی اتمی در مصاحبه با »میدل ایست آی« گفت: 
برجام نیازمند تقویت است و کنگره آمریکا می تواند 
ضمن اینکه رویکرد سخت گیرانه تری در قبال ایران در 
پیش می گیرد،  توافق هسته ای را همچنان حفظ کند.

بر اســاس این گزارش، هاینونن قرار اســت روز 
چهارشنبه در کنگره آمریکا حاضر شده و درخصوص 
چگونگی مدیریت رویکرد واشــنگتن در قبال تهران 
پس از تصمیم این ماه »دونالد ترامپ«  رئیس جمهوری 
آمریکا مبنی بر عــدم تأیید پایبندی ایران به توافق 
 هســته ای پیشــنهاداتی را به قانونگذاران آمریکایی 

ارائه دهد.
بنابر گزارش میدل ایست آی، معاون سابق آژانس 
بین المللــی انرژی اتمی به نمایندگان کنگره آمریکا 
خواهد گفت،  واشنگتن به جای از بین بردن این توافق 
می تواند از متحدان خود و آژانس درخواست کند تا 

نظارت سرسختانه تری بر فعالیت های هسته ای ایران 
داشته باشند، اجازه دستیابی به فناوری موشکی را به 
ایران ندهند و تضمین کنند که اجرای این توافق حتی 
با وجود اتمام تاریخ انقضای آن نیز ادامه خواهد داشت.

مقام سابق آژانس بین المللی انرژی اتمی در ادامه 
گفته است: »آمریکا باید با همکاری با متحدان خود 
مانع از توســعه موشک های ایران با قابلیت هسته ای 
شــود و این کار نیز از طریق وضع تحریم های ثانویه 
علیه شرکت های تسلیحاتی که چنین فناوری هایی 
را بــه تهران می فروشــند و همچنین بانک هایی که 
تبــادلات مالی ایــن معاملات را انجــام می دهند، 

امکان پذیر خواهد بود.
 نظرسنجی

یک نظرسنجی جدید نشــان داد بیشتر مردم 
آمریکا از رویکرد »دونالد ترامپ« رئیس جمهور آمریکا 

علیه توافق هسته ای ایران حمایت می کنند.
در این نظرســنجی که توسط موسسه هریس 
برای اندیشــکده هاروارد انجام شــد، 7۰ درصد از 
شرکت کنندگان تاکید کردند توافق هسته ای ایران 
باید مجددا مورد مذاکره قرار گرفته و توسط کنگره 

تایید شود.

نماینده دموکرات کنگره:

ایران را با تحریم های جدید
باید به مذاکره مجدد وادار کنیم

وزیر خارجه کشورمان گفت ایران همانند 
برخی کشورها نیســت که در انتظار حمایت 

آمریکا باشد.
ظریف شامگاه دوشنبه و در جمع ایرانیان مقیم 
آفریقای جنوبی حضور یافت و به گفت وگو در مورد 
مسائل مختلف پرداخت. وی در این نشست گفت: این 
روزها که بار دیگر زمزمه های نامناسبی از سوی برخی 
تازه واردها در عرصه سیاســت شنیده می شود، لازم 
اســت یک بار دیگر یادآوری برای خود داشته باشیم 
که جمهوری اســلامی ایران به یمن حضور پرافتخار 
و پرصلابت مردم در ٤۰ ســال گذشته توانست همه 
فسادها، تحریم ها، جنگ ها و تجاوزها را با سربلندی 

پشت سر بگذارد.
ظریف گفت: شما امروز به دور و اطراف کشورتان 
نگاه کنید یک کشور را پیدا کنید که امنیت ایران را 
داشته و آن وقت یک کشور را پیدا کنید که به رغم 
همه فشارهای خارجی امنیت دارد. تمام کشورهای 

دور و اطراف ما زیر چتر حمایتی یک یا چند ابرقدرت 
هستند. همه کشورهای دور و اطراف ما یا خود سلاح 
هســته ای دارند یا زیر چتر هسته ای یک ابرقدرت یا 

حتی چند ابرقدرت قرار دارند.
وزیر خارجه کشورمان یادآور شد: اما هیچ کدام از 
این کشورها امنیتی مانند امنیت ایران را ندارند. همه 
کشورهای دور و اطراف ایران را نگاه کنید میلیاردها 
دلار ســرمایه خارجی به آن کشــورها سرازیر شده 
اســت. ثروت های عظیم نفتی کشورهایشان را روانه 
بازارهای سرمایه خارجی کردند. به قول آقای ترامپ 
صدها میلیارد دلار وســائل زیبای نظامی خریداری 
کردند که با این وسایل مردم یمن را به خاک و خون 
بکشــند. اما کدامشــان امروز قدرت ایران را دارند؟ 
کدامشان می توانند با افتخار بگویند که ما امنیت مان 

درون زاست و ما پیشرفت مان درون زاست.
به گزارش ایرنا، وزیر امور خارجه کشورمان ادامه 
داد: ما خواهان تعامل گسترده با تمام جهان هستیم. 

اما نیازی نداریم، مانند کشورهای حاشیه خلیج فارس 
که به محض دیدن یک اخم از سوی آمریکا سراسیمه 

روانه کمپ دیوید شدند.
ظریف گفت: ما مثل آن کشورها نیستیم که به 
محض دیدن لبخند در رقص شمشیرهای آقای ترامپ 
مست این حمایت شویم و ندانیم چه کار کنیم و این 
اهمیت تاکید بر نقش مردم را برای همه دولتمردان 
زنده می کند.رئیس  دستگاه دیپلماسی ایران یادآورشد: 
همه ما همانطور که امام راحل فرمودند باید به خاطر 
داشــته باشیم که نه بعنوان یک شعار بلکه به عنوان 
یک واقعیت، مردم ولی نعمتان ما هستند. هرچه داریم 
از این مردم داریم، اگر امنیت و پیشــرفت داریم به 

خاطر مردم است.
وی توضیــح داد: اگر قدرت دفاعی داریم، بیش 
از همه چیز به خاطر مقاومت مردم داریم و اگر ابزار 
دفاعی داریم باز هــم به خاطر همین مردم داریم و 
توسط همین مردم این ابزار دفاعی را تولید کردیم. اگر 

در اقتصاد، علم و فناوری پیشرفت کردیم اگر بعضی 
داروهایی که امروز شرکت سیناژن ما می سازد و در 
رتبه اول و دوم جهان است نه به خاطر این است که 
کسی به ما فناوری صدقه داده، بلکه به این خاطر است 
که ذهن فعال و پویای ایرانی توانسته این داروها را در 

عالی ترین مرتبه علم و فناوری تولید کند.
محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران در پایان سفر خود به آفریقای جنوبی 
به همراه هیئت عالی رتبه سیاســی و اقتصادی عصر 
دیــروز پرتوریا را به مقصد کامپــالا پایتخت اوگاندا 
ترک کرد. ظریف در کامپالا با رئیس جمهوری و وزیر 
امور خارجه این کشور دیدار و درخصوص مناسبات 
دوجانبه، گسترش روابط اقتصادی و سیاسی ایران و 
اوگاندا گفت وگو می کند. همچنین در این ســفر و با 
حضور وزیر امور خارجه، بیمارستان 5۰ تخت خوابی 
که توسط جمهوری اسلامی ایران از بودجه کمک های 
توسعه ای احداث و تکمیل شده است، افتتاح می شود.

ظریف: ایران کشوری نیست که با دیدن اخم آمریکا
سراسیمه روانه کمپ دیوید شود

عضو تیم مذاکره کننده هسته ای در دولت 
دهم با انتقاد از برخی نخبگان دانشگاهی تصریح 
کرد: متاسفانه برخی ها در همین دانشگاه تهران 
می گویند ما سوخت فسیلی داریم پس چرا باید 
به سراغ سوخت هسته ای برویم؟ برخی ها مانند 
شهید شهریاری، احمدی روشن، علی محمدی 
پای فعالیت های هسته ای ایستادند، اما برخی ها 

حاضر نیستند که پای این فناوری بایستند. 
علی باقری عضو تیم مذاکره کننده هسته ای در 
دولت دهم در نشست دانشجویی بررسی آینده روابط 
ایران و ۱ + 5 گفت: روحانی در دوران اصلاحات معتقد 
بود که مذاکره با آمریکا به مثابه سوار شدن به بنز است 
در واقع او خیلی دوست داشت که سوار این بنز شود با 
این وجود در آن مقطع پیشنهاداتی برای ورود آمریکا 
به مذاکرات هسته ای مطرح شد که این پیشنهادات 
گفت و گو درخصوص گروه های جهادی فلســطین، 
کمک به حــزب الله و گفت و گو در مورد پیش فرض 
طرح ملک عبدالله که مبنی بر به رسمیت شناختن 

رژیم صهیونیستی بود را شامل می شد؛ اما پاسخی که 
معاون بوش به آنها داد این بود که ما با تروریست ها 

مذاکره نمی کنیم. 
 عضو تیم مذاکره کننده هسته ای در دولت دهم 
تصریــح کرد: نوع نگاهی که امــروز ترامپ و هیئت 
حاکمه آمریکا نسبت به ایران دارند ناشی از این ارزیابی 
که ما ضعیف شده ایم، است. سؤال این است که مگر 
ترامپ یک دیوانه نیست که می گفت: می خواهد سپاه 
را در لیست گروه های تروریستی قرار دهد با این وجود 
دیدیم که چگونه تیلرسون آمد و براساس محاسباتی 
که انجام داده بودند اعلام کرد که آمریکا سپاه را در 
لیست گروههای تروریستی قرار نمی دهد در واقع از 
موضع خود عقب نشینی کردند. در هر حال آن چیزی 
که بوش و ترامپ دیوانه را می تواند در مقابل ما عاقل 
کند نوع اســتفاده کشورمان از ابزارهای قدرت است 
و آن چیزی که می تواند ابزارهای قدرت را منســجم 
کند و ما را در مقابل زیاده خواهی های دشــمن قرار 
دهد اتکا به گفتمان انقلاب اسلامی است و هر گاه به 

این گفتمان اتکا کردیم موفق بوده ایم. 
 وی با  اشــاره به اینکه امروز حضور منطقه ای ما 
محصول اتکا به گفتمان انقلاب اسلامی است افزود: 
با این نگاه ما توانســته ایم که نفوذ خود را در منطقه 
بسط و گسترش دهیم. اگر گفتمان انقلاب اسلامی را 
از ما بگیرند عملا چیز دیگری نداریم. باقری با  اشاره 
به اینکه برخی ها بحث مذاکرات موشــکی را مطرح 
می کنند و این در حالی اســت که صنعت موشــکی 
ما قابل مذاکره نیســت تصریــح کرد: اگر وارد بحث 
مذاکرات موشکی شــویم قطعا فشار ها بر کشورمان 
بیشتر می شــود، چون صنعت موشکی همه چیز ما 
و تامین کننده امنیت کشــورمان است و در واقع اگر 
نتوانیم امنیت خود را حفظ کنیم دیگر انقلاب اسلامی 

موضوعیتی ندارد. 
 عضو تیم مذاکره کننده هسته ای در دولت دهم 
با  اشاره به اینکه جریانی در کشور تلاش می کند که 
مذاکرات موشکی را نیز بر مردم تحمیل کند تصریح 
کرد: اصلا نباید فکر مذاکرات موشــکی را هم بکنیم 

در واقــع اگر بخواهیم از هزینه دادن فرار کنیم قطعا 
باید هزینه های بیشتری بدهیم معتقدم هزینه سازش 

خیلی بیشتر از هزینه مقاومت است. 
 باقری در پاســخ به این ســؤال که آیا ایران در 
مورد نقض برجام توســط آمریکا اعتراض خود را به 
کمیسیون نظارت بر برجام ارایه داده یا نه و اگر داده 
آیــا فایده ای دارد تصریح کرد: می گویند که اعتراض 
ایران را به کمیســیون نظارت بر برجام ارایه داده اند، 
اما فایده ای هم ندارد اگر چه معتقدیم که باید اعتراض 
خود را مطرح کنیم، ولی در نهایت اتفاقی که می افتد 
این است که تحریم های سابق دوباره باز می گردند و 

ما این را در برجام پذیرفته ایم. 
 وی با بیان اینکه اگر مدیران تدبیر کنند می توانیم 
با تفکر انقلابی در مقابل زیاده خواهی آمریکا بایستیم، 
افــزود: وقتی ترامپ گفت که ایــران باید از منطقه 
خارج شود هنوز مدت زیادی از اظهارات او نگذشته 
بود که کرکوک آزاد شــد و این حاصل تفکر انقلاب 

اسلامی بود.

علی باقری:

عده ای كه هم درس مونیز بودند به جای ایستادن پای فناوری هسته ای 
در صنعت هسته ای بتن ریختند

مراسمتشییعپیکرامیرنجفدری
درستادناجابرگزارشد

مراسم تشــییع پیکر امیر سرتیپ »منوچهر نجفدری« از فرماندهان 
سابق ژاندارمری و ناجا صبح دیروز در ستاد نیروی انتظامی برگزار شد.

به گزارش دفاع پرس، در این مراســم ســردار سرتیپ حسین اشتری فرمانده 
نیروی انتظامی، سردار سرتیپ اسکندر مومنی جانشین فرمانده ناجا، سردار سرتیپ 
ایوب ســلیمانی معاون هماهنگ کننده ناجا، سردار سرتیپ علیرضا تمیزی معاون 
هماهنگ کننده وزارت دفاع، سردار سرتیپ مرتضی قربانی، سردار سرتیپ حسن 
رســتگار پناه، سردار سرتیپ حسین دقیقی و جمعی دیگر از فرماندهان انتظامی و 

نظامی حضور داشتند.
امیر نجفدری روز یکشــنبه )3۰ مهر( و در ســن 87 سالگی دار فانی را وداع 
گفت. وی در سال ۱3٢٤ وارد دبیرستان نظام شد و پس از پیروزی انقلاب اسلامی 

به عنوان فرمانده ناحیه ژاندارمری سیستان منصوب شد.
جانشین فرمانده کل ژاندارمری، جانشین فرماندهی عملیات نامنظم در محور 
ماهشهر - آبادان، سرپرست ناحیه ژاندارمری آذربایجان غربی، سرپرست فرماندهی 
ژاندارمری کشور و رئیس گروه مشاوران فرماندهی ناجا از سوابق و خدمات مرحوم 

امیر نجفدری است.
گفتنی است در این مراسم سردار اشتری فرمانده نیروی انتظامی پیام تسلیت 

رهبر معظم انقلاب اسلامی را به خانواده این مرحوم ابلاغ کرد.
رئیس فراکسیون مبارزه با مفاسد اقتصادی مجلس:

غارتهزارانمیلیاردتومانیمفسداناقتصادی
ازبیتالمالباوامهاینجومی

رئیس  فراکسیون مبارزه با مفاسد اقتصادی مجلس با بیان اینکه مفسدان 
اقتصادی گاهی با فشارهای سیاسی برنامه های خود را پیش می برند، گفت: 
هزاران میلیارد تومان توسط مفسدان اقتصادی از بیت المال غارت شده است، 

اما به زودی 31مفسد اقتصادی به قوه قضائیه معرفی می شوند.
»امیر خجسته« رئیس  فراکسیون مبارزه با مفاسد با تأکید بر اینکه در برخورد 
با مفســدان اقتصادی ملاحظه کسی را نمی کنیم چه آقازاده باشد چه غیر آقازاده، 
اظهار کرد: راه ما دفاع از بیت المال و حقوق مردم اســت، این فســادهای اقتصادی 
رخ داده بسیار بسیار بیشتر از فیش های نجومی است، چرا که همین سران مفاسد 

اقتصادی هزاران میلیارد تومان از بیت المال غارت کردند و رفتند.
 رئیس  فراکســیون مبارزه با مفاسد اقتصادی افزود: این غارتگران بیت المال با 
برخی بانک ها زدوبند و تبانی کردند، پول را گرفتند و در حساب غیرمعتبر گذاشتند، 
به طوری که حساب های اینان غیر قابل وصول است، با این حال با اجرای قوانین، 

مفاسد اقتصادی را تحت فشار قرار می دهیم که اموال بیت المال بازگردانده شود.
خجسته با تأکید بر اینکه اقتصاد مقاومتی زمانی اجرایی و محق می شود که دست 
غارت گران بیت المال را کوتاه کنیم، تصریح کرد: آفت اساسی کشورمان همین غارت 
بیت المال است که توسط برخی آقازاده ها یا عوامل آنان در سطح بالایی از ارتباط ها 
برقرار می شود و انجام می دهند.وی عنوان کرد: برخی از این زد و بندهایی که انجام 
شــده، نشان می دهد که گاهی مفسدان اقتصادی با تحمیل فشارهای  سیاسی که 
برای برخی مسئولان به وجود می آورند، برنامه های مفسدانه خویش را پیش برده اند.

 به گزارش راه دانا رئیس فراکســیون مبارزه با مفاسد اقتصادی افزود: برخی از 
آقازاده ها نیز در پشت پرده به دنبال غارت اموال بیت المال هستند، به طور مثل با 
یک ردگیری که انجام شد، متوجه شدیم فردی یک هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان وام 
گرفته از آن طرف پول را به شــرکتی برده است که یکی از سران مفاسد اقتصادی 
جزء اعضای آن شــرکت اســت، با این حال تلاش هایمان را برای جلوگیری از این 

فسادهای کلان انجام دادیم و می دهیم.
وزیر اطلاعات:

جلوگیریازفرصتسوزیهاواتلافوقت
ازوظایفمجموعههایاطلاعاتیوحراستهاست

حجت الاسلام علوی گفت: هنر این است که همچون مراکز بهداشتی  و 
درمانی قبل از اینکه کار به اتاق عمل و جراحی برسد با تدابیر پیشگیرانه 
و بهره گیری از روش های نرم افزاری مشکلات فعالان اقتصادی، فرهنگی، 

اداری و کارکنان دستگاه ها را برطرف کنیم.
حجت الاســلام سید محمودعلوی در شــصت  و پنجمین همایش حراست ها 
که با عنوان »تحول، کارآمدی و انســجام ســازمانی در حراست ها«  برگزار شد، بر 
ارتقاء نقش پیشــگیرانه و تقویت جنبه نرم افزاری آنان در مواجهه با تخلفات اداری 

و انحرافات تاکید کرد.
وزیر اطلاعات گسترش فرهنگ »دست گیری« به جای »مچ گیری« در مجموعه 
دستگاه های اطلاعاتی و حراستی را امری ضروری دانست و گفت: گزارش ها از کاهش 
کاستی ها و مشکلات در مقایسه با ٤ سال گذشته حکایت دارد که نشان از کم شدن 
حاشیه ها، اخلاقی تر و شرعی تر شدن فعالیت ها است.حجت الاسلام علوی به مراعات 
حقوق عامه مردم در درون نظام اشــاره کرد و ادامه داد: در کنار ترویج حق باید به 
افرادی که زیرچتر نظام اسلامی هستند خدمت کرد وخدمتگزار همه شهروندان بود.
به گزارش روابط عمومی وزارت اطلاعات، وزیر اطلاعات جلوگیری از هدر رفت 
انــرژی مدیران، کاهش بروز اختلافات و افزایش دقت، ســرعت و کیفیت اقدامات 
اطلاعاتــی و ارزیابی و تحلیل گزارش ها را از ثمرات تشــکیل فرماندهی واحد در 
حراست ها دانست و اظهار داشت: مجموعه حراست های کل کشور همچون بازویی 
پرتوان برای وزارت اطلاعات عمل خواهد نمود و سرفصل جدیدی در عرصه خدمت 

با کارنامه درخشنده تر از گذشته ارائه خواهد کرد.
رئیس کل دادگستری تهران:

همهاتهامات»بقایی«مالیاست
وجنبهسیاسیندارد

رئیس کل دادگستری تهران گفت: خیلی ها سعی می کنند وانمود کنند 
تحت تعقیب گرفتن آنها تحت تاثیر موضوعات سیاسی است اما پرونده 

بقایی ابتدا تا انتهایش صد در صد موضوعات مالی است.
به گزارش فارس، غلامحســین اسماعیلي در حاشــیه مراسم روز کارشناس 
دادگســتری در جمع خبرنگاران در پاسخ به این سؤال که علت اختلاف نظرها در 
موضوع کارشناســی چیست؟ گفت: با وجود پیشرفت علم و تکنولوژی نباید شاهد 
اختلاف نظرها بین کارشناســان باشیم یا اختلاف نظرها باید به اندازه ای باشد که 
قابل پذیرش باشد. ما معتقدیم اغلب این اختلاف نظرها ناشی از عدم دقت و عدم 
جامع نگری نسبت به موضوع کارشناسی و عدم توجه نسبت به زوایای کارشناسی 

و عدم شناخت نسبت به موضوع است.
اسماعیلي افزود: برای مثال درباره زمین یک کارشناسی با فرض کاربری مسکونی 
و یک کارشناسی با فرض کاربری تجاری آن را کارشناسی می کند که امیدواریم با 

اهتمام کانون کارشناسان این اختلاف نظرها برطرف شود.
وی در پاســخ به ســؤالی مبنی بر صحت اینکه گفته شــده در رابطه با خانم 
نازنین زاغری پرونده جدیدی تشــکیل شــده و حبسش به ۱٦ سال افزایش یافته 
اســت، گفت: اینکه حبس تغییر پیدا کرده است یا خیر هنوز چیزی قطعی نیست 
و اگــر جرم جدیدی اتفاق بیفتد آن را رســیدگی و برابر مقررات حکم مقتضی را 
صادر می کنیم. اگر کســی خواهان این است که محکومیت پیدا نکند بهترین کار 
تسلیم قانون و اجتناب از ارتکاب جرم است.رئیس کل دادگستری تهران در رابطه با 
آخرین وضعیت پرونده قائم مقام سابق آستان قدس رضوی گفت: پرونده در دادسرا 

در مرحله تحقیقات مقدماتی است و متهمین متعدد دارد.
اســماعیلی همچنین در پاسخ به ســؤال دیگری مبنی بر اینکه بقایی مدعی 
اســت پرونده اش صرفا سیاسی است، گفت: تمام پرونده مالی است، خیلی ها سعی 
می کنند وانمود کنند تحت تعقیب گرفتن آنها تحت تاثیر موضوعات سیاسی است، 
این پرونده ابتدا تا انتها صد در صد موضوعات مالی است و اصلا بعد سیاسی ندارد. 
وی افزود: تصرف غیرقانونی، اختلاس، حیف و میل بیت المال و اینگونه مسایل 

در پرونده ایشان مطرح است و هیچ اتهام سیاسی وجود ندارد.

فراکســیون  که ســخنگوی  آنچنان 
نمایندگان ولایی شرح داده وزیر پیشنهادی 
نیرو گفته است که فقط و فقط تابعیت ایران 
را داشــته و دارم و تابعیت هیچ کشوری را 

نپذیرفته و نخواهم پذیرفت.
نمایندگان ولایی مجلس شــورای اسلامی 
در گفت وگو با خبرگزاری فارس، درباره جلســه 
فراکســیون نمایندگان ولایی بــا رضا اردکانیان 
وزیر پیشنهادی نیرو گفت: نمایندگان خواستار 
ارائه برنامه های وزیر پیشــنهادی نیرو در ارتباط 
با حوزه فاضلاب شــدند. تولید برق به شیوه های 
نوین، تضمین خرید برق بخش خصوصی که اقدام 
به سرمایه گذاری در حوزه تولید برق نموده اند نیز 

از خواسته های مهم نمایندگان بود.
نقوی اظهار داشــت: آقــای اردکانیان گفت 
انتقال آب، حق آبه های مرزی، توزیع عادلانه آب 
از اهمیت زیادی برخوردار است و برنامه هایی برای 

این موضوعات دارد.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی اظهار داشت: 
اردکانیان در پایان جلسه از نمایندگان درخواست 
کرد کــه در محافل عمومی به طور مکرر جنگ 
آب، بحران آب و کمبود آب را مطرح نکنند زیرا 

طرح این موضوعات شرایط آبی کشور را حساس تر 
می کند و باید به جای طرح این گونه مســائل به 
بهره برداری بهینه آب و مشــارکت همه مردم در 

مدیریت آب بپردازیم.
وی اظهار داشت: وزیر پیشنهادی نیرو اعلام 
کرد بنده از حدود ده سال قبل به دانشگاه صنعتی 
شریف برگشتم اما از من خواسته شد دفتری در 
ســازمان ملل برای مطالعات آب تاسیس کنم و 
این کار را با مشورت همه مسئولین کشور انجام 
دادم در این زمینه توصیه مقام معظم رهبری به 
اینجانب سرمشق فعالیت های بنده بوده و افتخار 

می کنم که در آن چارچوب کار کردم.
نقــوی اظهار داشــت: اردکانیان درخصوص 
شــایعه دو تابعیتی بودن خود گفت اینجانب در 
طول تحصیل، تحصیلات تکمیلی و همکاری در 
موسسه آب سازمان ملل فقط و فقط تابعیت ایران 
را داشــته و دارم و خواهم داشت و تابعیت هیچ 

کشوری را نپذیرفته و نخواهم پذیرفت.
جلسه کمیسیون امنیت ملی 

همچنیــن سیدحســین نقوی ســخنگوی 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اســلامی به ارائه گزارشی از جلسه صبح 

دیروز کمیسیون متبوعش پرداخت و اظهار داشت: 
در جلسه )دیروز(، وزیر پیشنهادی وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری در کمیسیون حضور پیدا کرد 
و به ارائه برنامه و طرح های خود و همچنین پاسخ 

به سؤالات نمایندگان پرداخت.
نقــوی خاطرنشــان کــرد: غلامــی وزیر 
پیشنهادی علوم در ابتدای مباحث خود با اشاره 
به ســابقه خــود گفت که چــون عضو هیئت 
امنــا و رئیس دبیرخانه های دائمی دانشــگاهی 
بوده ام، اشــراف کافی در مدیریت و اداره وزارت 
علــوم دارم و بــا احکام برنامه های توســعه و 
اسناد بالادستی آشنا هستم، اولویت بندی های 
آنها را می شناســم، اســتقرار عدالت آموزش، 
تقویت بنیه های علمی دانشــگاه ها، جلوگیری 
از مدرک فروشی و مدرک گرایی در دانشگاه ها، 
استقرار عدالت در جذب اعضای هیئت علمی، 
حفظ وجوه علمی ـ آموزشــی دانشگاه ها، عدم 
ثبات مدیریت در وزارت علوم در دولت یازدهم 
و دوازدهــم، چگونگی روند انتخاب حضرتعالی 
به عنوان وزیر پیشــنهادی از جمله مســائل و 
موضوعاتی بود که مطرح شــد، همچنین نحوه 
همکاری و ایجاد تعادل بین دانشگاه های دولتی 

و غیردولتی از جمله دانشگاه آزاد اسلامی، ارائه 
فعالیت ها و اقدامات در دانشگاه  بوعلی همدان 
نیز از موضوعات مطرح شــده در این جلسه از 

سوی همکاران کمیسیون بود.
وی با بیان اینکه یکی دیگر از موضوعات لغو 
ســخنرانی برخی نمایندگان در دانشگاه ها طی 
دولت یازدهم بود که سیاست وزیر پیشنهادی از 
وی ســؤال شد، متذکر شد: پس از طرح سؤالات 
و نقطه نظرات اعضای کمیسیون، غلامی گفت که 
جذب هیئت علمی باید در چارچوب مقررات انجام 
شود، فعالیت دانشگاهی باید فرهنگ محور باشد، 
بیش از ٩٢ درصد دانشجویان اعتقاد راسخ، مبانی 
دینی و ارزش های دینی دارند بنابر این فرهنگ 
اســلامی باید محور فعالیت دانشگاه ها باشد، ما 
باید فضا را باز کنیم که هر نماینده مجلس بتواند 
با احساس آرامش سخنرانی خواهد کرد، ظرفیت 
دانشگاه بسیار بالاست، امروز صندلی دانشگاه های 
دانشگاه ها رو به خالی شدن است و باید برای آن 
راهکار پیدا کرد، یکی از راهکارها جذب دانشجوی 
خارجی است، آمایش آموزش عالی یکی دیگر از 
برنامه های ضروری است که باید در حوزه آموزش 

عالی اجرا شود.

در جلسه فراکسیون نمایندگان ولایی با وزیرپیشنهادی نیرو مطرح شد

اردکانیان: فقط تابعیت ایران را دارم
تابعیت هیچ کشور دیگری را نخواهم پذیرفت

دبیر ســتاد حقوق بشــر قوه قضائیه 
تحریم های اعمال شده علیه ایران در طول 
سال های گذشته را خلاف حقوق بشر دانست 
و گفت: این موضوع در شــورای حقوق بشر 
مطرح شده و بنا شده است که یک گزارشگر 

ویژه برای این امر انتخاب شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ستاد حقوق بشر 
به نقل از میزان، کمیته هماهنگی ستاد حقوق بشر 
با حضور محمد جواد لاریجانی دبیر ســتاد حقوق 
بشر، علیرضا آوایی وزیر دادگستری، اصغر جهانگیر 
رئیس سازمان زندان ها و دیگر مسئولان برگزار شد.

محمــد جواد لاریجانــی در جمع خبرنگاران 
درباره مباحث مطرح شــده در این جلســه، ابراز 
داشــت: ما از توجه مســتمر وزیر دادگستری به 
موضوعــات و فعالیت های ســتاد حقوق بشــر به 
خصوص فعالیت های کشــور در امر حقوق بشــر 
تشــکر می کنیم چه در صحنه هــای بین المللی و 
چه در موضوعات گزارشــگرها و چه درمسائلی که 
ما مورد تهاجم بوده ایم اقدامات مفیدی داشته اند.

وی در پاســخ به سؤال خبرنگاری در رابطه با 
اتهامات ترامپ نسبت به مردم ایران، گفت: مسئله 
تحریم هایی که علیه ملت ایران در طول سال های 

گذشته اعمال شده اســت یک کار خلاف حقوق 
بشری است.

معاون امور بین الملــل قوه قضائیه افزود: این 

موضوع در شــورای حقوق بشــر مطرح شده و بنا 
شــده است که یک گزارشــگر ویژه برای این امر 
انتخاب شــود. جدای از جهات سیاســی محروم 
کــردن یک ملت به بهانه های سیاســی از حقوق 
خود، خلاف منشور سازمان ملل و خلاف مصوبات 

حقوق بشری است.
دبیر ستاد حقوق بشــر در رابطه با وظایف و 
تعهدات کشــورهای اروپایی در رابطه با برجام، با 
بیــان اینکه ما در قضیه برجــام ۱+٤ نداریم بلکه 
برجام ۱+5 است، اظهار داشت: اگر قرار باشد یک 
کشــور مثل آمریکا از برجام خارج شود این بدین 

معنا است که برجام سقوط کرده است.
لاریجانی تصریح کرد: اگر بعد از این اقدام برجام 
ادامه پیدا کند، یعنی برجام یک زنجیر در پای ما 
است. ما و سایرین هر عملی که می خواهند انجام 
دهند دولت آمریکا به آن کمپانی می گوید که انجام 
ندهید مثلا شرکت توتال اعلام کرده است که اگر 
برجام را آمریکا قبول نداشــته باشد ما نمی توانیم 

در ایران کار کنیم.

دبیر ستاد حقوق بشر خبر داد

انتخاب یک گزارشگر ویژه برای تحریم های آمریکا علیه ایران
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